
壁報展覽 (Poster Session-English) 

時間/ Time：12/3(六)~12/4(日)/ December 3rd(sat.)~4th (sun.) 

編號/No. 稿件名稱/Title 

E001 

The effectiveness of “Living-with-COVID” wellness group program in 

psychiatric day care: A preliminary study. 

劉宜佳、戴鳳琳、蔡雅智 

E002 
The role of occupational therapists in cognitive rehabilitation. 

Takero Adachi, Soji Sugawara, Takahiro 

E003 
The effects of lifestyle intervention in Schizophrenia: A literature review. 

Yu Shiuan Liaw 

E004 
The correlates of occupational competence in people with schizophrenia. 

Yu Shiuan Liaw 

E005 

Effectiveness of metacognitive training on cognitive function of long-term 

hospitalized patients with schizophrenia. 

Rumi Sunohara, Masayoshi Kobayashi, Shohei Ichikawa, Daiki Saito,  

Ai Tayama, Akane Machida 

E006 

The relationship among emotion regulation strategy, internet-use behavior, 

and mental health in Taiwanese youth: A pilot study. 

Yen Cheng Liu, Tzu Yu Liu, Yi Fang Wu, Wei Ting Ko 

E007 

Lifestyle Redesign program for mental well-being and occupational 

performance in patients with Schizophrenia. 

Yu Shiuan Liaw 

E008 

Study on the subjective experience of long-term hospitalized patients with 

schizophrenia who participated in MCT. 

斉藤大樹、中島みずき、田山愛、市川翔平、町田茜、春原るみ 

E009 

The effects of recording life events on ambivalence over emotion 

expression in chronic mental illness patients during the  

COVID-19 pandemic. 

呂家誌、江逸萱 

E010 

Psychometric properties of the Occupational Balance Questionnaire 11-

Chinese version (OBQ11-C): Preliminary results. 

Yun-Ling Chen, Wei-Ting Ko, Ming-Hong Hsieh, Petra Wagman, Carita 

Håkansson 

E011 
Introduction of intervention program for persons with mental illness. 

Ay-Woan Pan 

E012 

Improving stress coping abilities of people with mental illness: A literature 

review. 

Pei-Zhen Wu, Ting Kao, Cheng Hsin Chang  

E013 

The mediation roles of weight status and perceived weight stigma in 

relationship between long sitting time and excessive gaming. 

Ruckwongpatr Kamolthip, Chung-Ying Lin 
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E014 

Correlation between changes in the upper-extremity motor function, 

upper-extremity sensation function, balance ability, gait speed, and 

cardiopulmonary endurance of patients with stroke receiving post-acute 

care. 

Chen-Wei Huang, Lin-Fu Lee, Wen-Chih Lin 

E015 

Responsiveness and clinical utility of the computerized adaptive testing 

system of functional assessment of stroke in persons with subacute stroke. 

Po-Ting Chen, Pao Huang, Ya-Yin Jheng, Ching-Lin Hsieh,  

Shih-Chieh Lee 

E016 

Effects of Kinesio Taping on upper limb function in stroke : A feasibility 

study. 

劉姸廷、蔡翰霆 

E017 

The impact of intergenerational home-sharing on the lives of the elderly in 

Japan. 

Ippei Kawasaki, Shun Harada, Kuniaki Nagai, Seiji Morimoto, Kanae 

Sagawa, Noriyuki Ogawa 

E018 

The risk patterns of long-term care insurance certification using Kihon 

Checklist completed before three years. 

Tsuchiya Kenji, Kitazawa Kazuki, Furukawa Tomomi, Katsuyama Shiori, 

Tozato Fusae, Iwaya Tsutomu  

E019 

The relationship between depressive mood and walking ability among 

community-dwelling elderly in Japan during the COVID-19 epidemic. 

Kitazawa Kazuki, Tsuchiya Kenji, Matsushita Masako, Miyawaki 

Toshiyuki, Tozato Fusae, Iwaya Tsutomu 

E020 

Investigating practice effect in the older adult battery of the Wechsler 

Memory Scale-Fourth Edition for people with dementia. 

Shu-Chun Lee, En-Chi Chiu 

E021 

Evidence of psychometric properties for instruments on intrinsic capacity: 

A systematic review. 

陳怡蓉、劉建志、劉立凡、劉介修、張家銘、林宗瑩 

E022 

Evidence of psychometric properties for ageism instruments: A systematic 

review.  

陳怡蓉、劉建志、劉立凡、劉介修、林宗瑩 

E023 

Exploration of basic number processing and calculation in children with 

Attention Deficit Hyperactivity Disorder. 

王則明 

E024 

An exploratory study on the incidence of throwing yips in high school 

baseball players. 

クリリン道子、春原るみ、宮脇俊之 
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E025 
Determinants of daily participation in preschool children with autism. 

Mei-Hui Tseng, Wei-Ting Chien, Hui-Jen Shyu 

E026 

Effectiveness of family-centered occupational therapy in children with 

Autism Spectrum Disorder. 

謝雅琳、曾美惠、姜富美、黃暐恬、賴雯忻、蕭伊閔 

E027 

Effects of intensive day-camp versus distributed home-based constraint-

induced movement therapy for children with unilateral cerebral palsy. 

Tien-Ni Wang, Kai-Jie Liang, Sheng-Yang Tso, Jeng-Yi Shieh,  

Hao-Ling Chen 

E028 

The relation between pen grip ergonomics and handwriting performance in 

school-age children. 

Liyen Tam, Nan-Ying Yu, Shao-Hsia Chang 

E029 

Current assessments of cognitive flexibility for school-aged children with 

ASD: A systematic review. 

黃子芸、林健禾、陳官琳 

E030 

Preliminary study on the feasibility of home tele-rehabilitation App 

applied to patients with chronic stroke and the efficacy of upper extremity 

function. 

魏嘉萱、陳育民、張志仲 

E031 

The experience and challenge of online international interaction. 

Chih-Wen Wang, Tien-Ni Wang, Miyu Arashida, Miku Sato, Satoshi 

Nishixawa, Chikako Inusuka 

E032 

Using the SCOPE-IT to analyze the occupational participation and 

performance for children diagnosed with COVID-19: A case report. 

戴鳳琳、陳毓琳、劉宜佳 
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C001 

Covid-19疫情下的心理健康介入Mental health interventions during the 

COVID-19 pandemic. 

黃勻亭、蔡梓瑜 

C002 

運用網路及實體進行客觀結構式臨床技能評估(OSCE)評量結果之比

較 Comparison of Objective Structured Clinical Examination (OSCE) 

assessment results using the online and traditional methods. 

蔡伊純、韓雅雯、蘇靜儀、梁文隆 

C003 

COVID-19疫情下的精神科急性病房職能治療服務 Occupational 

therapy in inpatient mental health setting under the COVID-19 pandemic. 

李亭儀、陳姸伶、吳佳音、吳益芳、柯瑋婷、顏吟珊 

C004 

COVID-19期間穿戴口罩對大專生自信心的影響-初探 The effect of 

wearing a mask on the confidence of undergraduate students during 

COVID-19(pilot study). 

蘇聖壹、武婕、陳芷萱、馮品璇、朱翊嫚、吳晨妤 

C005 

有氧運動對憂鬱症住院病人症狀成效：文獻回顧 Effects of aerobic 

exercise on symptoms in patients with depression: A literature review. 

林詩庭 

C006 
賦能成長敘事團體在藥癮者應用之成效 

簡穎君、蕭涵憶、黃俞蓁、簡雅瑜 

C007 

以機械學習轉換二種中風生活品質量表之分數 Translation of scores 

between two health-related quality of life scales in persons with stroke 

using machine learning algorithm. 

吳宏嘉、許家禎、李士捷 

C008 

支持性就業對於嚴重精神疾病患者的生活品質影響：系統性文獻回顧 

The impact of supported employment on the quality of life of patients with 

severe mental illness: A systematic review. 

楊潣茜、陳閔俊 

C009 

園藝治療對於改善創傷後壓力症壓力之成效：系統性回顧 The effect 

of horticultural therapy on improving the stress in post-traumatic stress 

disorder: A systematic review. 

張巧真、陳閔俊 

C010 
使用桌上遊戲改善日間病房病患人際問題 

鍾秉倫、林俊佑、王俐婷 

C011 

靜心活動介入對急性精神疾患個案之成效 Effectiveness of quiet-time 

exercise for people with acute mental illness. 

陳芝吟、楊捷閔、連俐珺 
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C012 
台灣南部地區現役軍人之親密關係與留營意願之相關性探討 

蔡秀芳、余沛玲 

C013 

精神障礙者執行布藝工作訓練之成效初探 Effectiveness of sewing 

training for people with mental disorders. 

陳湘玉、蕭頌宜、楊菱恬、蔡宜芳 

C014 
正念取向職能治療對於憂鬱症患者生活品質之短期成效-個案報告 

王俐婷、鍾秉倫、林俊佑 

C015 

增加自我察覺以提升大四實習學生實習成效-以某南部精神科專科教學

醫院為例 

黃文儀 

C016 

社區思覺失調症患者之體適能預測因子 Potential predictors of physical 

fitness for community dwelling individuals with schizophrenia spectrum 

disorders. 

李冠逸、蕭奇偉、黃士豪、張洧銘、陳湘玉 

C017 

個別化安置與支持於精神疾患者就業之成效探討 ─ 文獻回顧 The 

effects of individualized placement and support for employment of people 

with mental illness. 

古芳瑜、翁芷琦、胡文馨、游真羽 

C018 

思覺失調症患者之工具性日常生活評估工具探討─文獻回顧 A 

literature review of Instrumental Activities of Daily Living assessment tools 

for Schizophrenia. 

賴冠宇、林姿均、孫瑋辰、徐郁婷、曾子庭 

C019 

精神病患勞務作業訓練產值之探討-計畫草案 The cross-sectional study 

of from labor work training for psychiatric patients - a proposal. 

劉艾倫、古芳瑜 

C020 

以戲劇為基礎的精神急性病房介入 Drama-based group intervention for 

patients in acute psychiatric care. 

李欣怡 

C021 

某精神專科醫院慢性住院病人自主運動對功能性體適能影響之回溯世

代研究 A retrospective cohort study on physical activity for functional 

fitness of the chronic psychiatric inpatients in a psychiatric hospital. 

李慧玲、吳聖良 

C022 

人類職能模式應用於急性思覺失調症患者:個案報告 App Model of 

Human Occupation to an acute schizophrenic client: Case report. 

蕭家慧、潘璦琬 
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C023 

思覺失調症個案肌少症影響非競爭性職業表現：二年期縱性研究

Sarcopenia affects employment outcomes in patients with schizophrenia in 

non-competitive employment: A two-year longitudinal study. 

王三平、何采瑄、王作仁 

C024 

音樂治療於思覺失調症患者情緒調節之成效:文獻回顧 A review on 

music therapy and emotion regulation in people with schizophrenia. 

孫念慈、劉慧敏、黃昱翔、陳瓊英、林明燈 

C025 
應用人類職能模式介入於藥癮個案之職能表現促進：個案報告 

吳宜珈、潘璦琬 

C026 

精神障礙者能持續支持性就業服務之因素探討:病例系列研究

Predictors of patients with psychiatric disorders maintaining in supported 

employment: A case series study. 

謝依庭、鄭嘉雄、陳宛瑩 

C027 

憂鬱傾向大學生的短期正念認知團體方案介紹 A short-term 

Mindfulness-Cognitive program for college students with depressive 

symptoms: A group protocol. 

劉康琪、陳韻玲 

C028 

芳香療法對心理健康促進療效之文獻回顧 The efficacy of 

Aromatherapy in mental health promotion: Literature review. 

陳芝萍、陳昀儀、吳彤翎 

C029 

日間病精神者之精神疾病公共污名化個人實務經驗分享 Fight with 

public stigma ! Psychosocial group therapy on people with mental illness 

in psychiatric day ward. 

楊喬茵、劉華琳、劉光興、林千茹、邱媛基 

C030 

正念為基礎介入於學校情境中對學生身心健康之成效：文獻回顧

Effects of Mindfulness-based intervention in school context on physical 

and mental health of students - A literature review. 

簡盟家、陳冠崴、易榮宣 

C031 

運動介入對改善物質使用疾患渴癮症狀之成效: 文獻回顧 The benefits 

of physical exercise on craving in Substance Use Disorders patients: Scope 

review. 

彭晞童、朱慧婕、盧長禧、林昱、賴冠宇 

C032 
精神疾患的工作訓練、職能平衡與生活品質 

林詩晨、陳韻玲 

C033 

寵物陪伴對高齡者心理健康之影響 The effect of pet companionship on 

the mental health of the elderly. 

林沂沛、王亭蓁、張芮甄、楊慶宜、林芸竹、許芸瑄 
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C034 
精神障礙者自我汙名簡易調查與實證報告 

劉華琳、劉光興、楊喬茵、林千茹、邱媛基 

C035 

中風患者駕車表現之評估方式--文獻回顧 Driving performance 

assessments for post-stroke driver: A literature review. 

張永馨、林以晴、林佳涵、郭思妤、王峙雄、黃顯淳 

C036 

慢性精神病人生產性功能之五年回溯世代研究 A five-year 

retrospective cohort study on the productive functions for inpatients. 

廖子瑞、吳聖良 

C037 

運用 ICF分析一位成人日常活動:個案報告 Using the International 

Classification of Functioning, Disability and Health Framework to  

analyze the activities of daily living of an adult: A case report. 

李冠璇、康琳茹 

C038 

腦中風急性後期照護計畫之治療成效分析-以桃園某地區醫院為例 The 

effectiveness of post acute care-CVD Plan- an example of Taoyuan District 

Hospital. 

杜建廣、游捷翔、王峙雄、黃顯淳、吳政哲、羅惠郁 

C039 

應用於腦中風急性後期計畫之跨領域臨床評估量表之相關性分析

Correlations of interdisciplinary measurements applied to post acute care-

CVD Plan. 

杜建廣、劉守莊、胡勛傑、謝寧、吳政哲、羅惠郁 

C040 
VR介入對中風個案上肢動作功能恢復成效 

葉信東 

C041 

自我管理計畫應用於中風後失語症患者之成效 The effectiveness of 

self-management programs for stroke survivors with Aphasia: Case report. 

胡宛如、蔡翰霆 

C042 

職能治療於恰克－馬利－杜斯氏症之介入-個案報告 Occupational 

therapy intervention for Charcot-Marie-Tooth Disease-Case report. 

李潔妤、蕭雅竹、黃書群 

C043 

復健治療於成人臂神經叢損傷患者介入方向之文獻回顧 Interventional 

guide of rehabilitation in adult patients with brachial plexus injury : 

Literature review. 

曹書豪 

C044 

Effect of different mirror visual feedback conditions on sensorimotor EEG 

rhythms in healthy adults: A pilot study. 

黃沁儀、詹葆蘐、黃暐瑄、謝妤葳 
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C045 

非侵入性腦刺激對於脊髓損傷的感覺治療成效：系統性回顧 The 

effect of non-invasive brain stimulation on sensory function in spinal cord 

injuries: A systematic review. 

陳閔俊、李佳紋、林楀湉 

C046 

驗證 3種中風衝擊量表版本之因素效度 Factorial validity of three 

versions of the Stroke Impact Scale 3.0 in persons with stroke. 

曾怡真、賴彥君 

C047 

運用問題導向式教學法於生理障礙職能治療領域之臨床實習教學: 個

案研究 Applying problem-based learning into clinical internship practice 

education in occupational therapy for physical dysfunctions: A case series. 

林育嬋、葉啟信、徐士勛、郭懿慧、薛瑀晴、林克忠 

C048 

發展中風病患健康相關生活品質電腦適性測驗 Development of a 

computerized adaptive testing system for assessing health-related quality 

of life in patients with stroke. 

陳聖雄、張殷慈、李士捷、謝清麟 

C049 

以相對彎曲活動矯具處理鈕扣指變形手指之治療經驗---個案報告

Boutonnier Deformity Finger treatment experience with Relative Motion 

Flexion Orthosis---Cases report. 

連淑惠、林有德 

C050 

乳癌病人醫療健康需求為中心的病人決策輔助工具之成效：隨機對照

試驗 The effects of using patient-centered decision aid in patients with 

breast cancer: A randomized controlled trial. 

蔡佳殷 

C051 

掌側骨板對遠端橈骨骨折術後復健之影響 The influence of volar 

locking plate to rehabilitation of distal radius fractures. 

張家妤 

C052 

全人觀點的職能治療介入於長期呼吸器依賴患者之可行性、安全性及

成效 The feasibility, safety, and effectiveness of occupational therapy 

intervention with holistic perspective for prolonged mechanical 

ventilations patients. 

陳怡倩 

C053 

比較經顱直流電刺激和功能性電刺激應用於中風個案成效之探討:個

案報告 

林琬琪、吳菁宜、廖婉彣 

C054 
PLS AFO之低溫副木製作及應用經驗分享 

曾品妍、黃炳璋、吳姿誼 
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C055 

發展青光眼患者生活功能困難度與困擾度量表題庫 Development of an 

item bank for the Glaucoma-Specific Activity Difficulty and Interference 

(GS-ADI) Scale. 

戴承芬、侯鈞賀、蘇乾嘉、李士捷、謝清麟、蔡麗婷 

C056 

短期記憶缺損個案社區參與之表現：個案報告 The performance of a 

short-term memory impairment case in community participation: A case 

report. 

王為恩 

C057 

針灸結合復健治療對中風患者的運動功能之療效：文獻回顧 Efficacy 

of acupuncture combined with rehabilitation therapy for motor function in 

stroke patients: A literature review. 

黃琢庭、吳姿誼 

C058 

脊髓髓傷患者性功能損傷之介入成效探討 A literature review of the 

effectiveness of intervention in patients with sexual dysfunction after spinal 

cord injuries. 

賴宜臻、吳姿誼 

C059 

使用終端控制器與外骨骼之上肢遠端複合式機器輔助治療對中風患者

成效探討 Effects of hybrid robot-assisted therapy using end-effector and 

exoskeleton devices in distal upper extremity after stroke. 

賴元章、馬慧英、吳菁宜 

C060 

遠距醫療對中風患者上肢功能復健成效之文獻回顧 A literature review 

of the effectiveness of telemedicine on upper limb function rehabilitation in 

patients with stroke. 

張建雲、吳姿誼 

C061 
淺談芳香療法應用於失智症躁動行為之成效:文獻回顧 

李孟璇、林珈卉 

C062 

以職能治療生態學模式探討複合式長期照護機構設計方案之研究：個

案報告 A study on the design of comprehensive long-term care facility 

using ecological models in occupational therapy concepts：Case report. 

謝奇伶、蕭詩涵、林沅清、辜于芮 

C063 

探討音樂治療介入對改善住院中長者睡眠質量之成效 To explore the 

effect of music therapy intervention on improving sleep quality of 

hospitalized elderly. 

吳彩琴 

C064 
運用於失智症家庭之環境改善原則初探：文獻回顧 

謝奇伶 
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C065 

簡短智能評估第二版分測驗應用於預測失智症個案之日常生活活動功

能成效探討 

邱恩琦、李雅珍 

C066 
園藝治療方案對社區輕度失智長者福祉效益之成效-計畫草稿 

王炫文 

C067 

高齡者訊息處理速度評估暨認知障礙篩檢系統之初步心理計量特性驗

證 

唐世芬、張芷綾、溫珮伃、李雅珍、邱恩琦、尤菀薈 

C068 

音樂介入對日間機構失智患者之成效 The effectiveness of a music 

intervention for people with dementia in day-care centers. 

鄭至亨、張雁晴 

C069 

輕度認知障礙的介入成效探討 The effect of intervention in mild 

cognitive impairment. 

陳星佑、呂采穗 

C070 

探討復能服務使用者及服務提供者的復能經驗之觀點：文獻回顧

Explore the experience of reablement service from the perspectives of 

recipients and providers: A scoping review. 

蔡明吟、張玲慧 

C071 

特殊需求兒童視覺功能量表於不同資歷職能治療師的施測者間信度之

探討 Interrater reliability between experienced and inexperienced 

occupational therapists in the Visual Function Battery for Children with 

Special Needs. 

劉若萱、石孟璇、李士捷、蔡麗婷 

C072 

早產兒口腔動作介入的臨床效果分析 Clinical analysis of oral motor 

intervention in preterm infants. 

黃麗安 

C073 

時間管理問題相關介入之文獻回顧 A literature review of interventions 

related to time management problems. 

游荃安 

C074 

以依附為本的模式於新生兒加護病房之長期寄養新生兒介入:個案報告

Attachment-based intervention on long-term foster care infant in NICU: A 

case report. 

邱孟柔、陳巧奇 

C075 

跨職類丹佛早療模式於醫療場域之應用 Application of transdisciplinary 

Early Start Denver Model Group intervention implemented in the Taiwan 

public health system. 

謝明潔、辜詠文、吳語涵、倪涵芷 
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C076 

遠距醫療對於發展遲緩兒童與家長之成效 The effectiveness of telehealth 

intervention for development delayed children and their caregivers: A 

literature review. 

李聿涵、黃致凱 

C077 
副木結合自黏彈性繃帶運用於新生兒足內翻擺位之成效-個案報告 

顏芳瑜、鄭朝謚、戴鳳琳、左盛元 

C078 

感覺處理能力剖析量表 3-10歲中文版於學齡前發展協調障礙兒童之再

測信度與隨機測量誤差 

許書福、邱恩琦、尤菀薈 

C079 
運用行為療法改善發展遲緩兒童自傷行為之成效–個案報告 

黃文亭 

C080 

職能治療介入於染色體異常孩童動作改善之成效探討：個案報告 The 

effectiveness of motor recovery of chromosomal abnormality after 

occupational therapy approach: A case report. 

鄭朝謚、顏芳瑜、戴鳳琳 

C081 

文獻回顧兒童與青少年網路成癮影響因素-以亞洲地區為例 Influence 

factors of internet addiction in children and adolescent- A literature review 

in Asia region. 

許辰濠、陳芝萍 

C082 

比較書寫情境與任務複雜度不同書寫過程力學及運動學特性之差異

Comparing the kinetic and kinematic characteristics differences during 

writing tasks with different complexity in adults. 

潘姿聿、林宥岑、許絜翔、郭立杰 

C083 

視知覺介入對發展問題兒童之成效-文獻回顧 The effectiveness of visual 

perceptual interventions on children with developmental problems: A 

literature review. 

鄭仕維、黃雅淑 

C084 
認知行為療法於減輕 ASD孩童焦慮程度之療效 

黃柔之、尤菀薈 

C085 

學齡前孩童動作協調能力與中文書寫易讀性之相關性 The relationship 

between motor coordination and Chinese handwriting legibility in 

preschool children. 

洪品蓁、莊博雅、黃文豐、王湉妮、陳顥齡 

C086 

個案報告：居家職能治療對認知障礙症之介入 Occupational therapy at 

home for major neurocognitive disorder: A case report. 

翁靖雯 
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C087 

失能者智慧行動輔具之需求調查問卷設計 Development of a 

questionnaire for understanding needs of AI assistive mobility products for 

people with disabilities. 

林秀青、楊雅萍、林慧珍、趙慧珍、黃美智 

C088 
復能-工具性日常生活活動對中風患者動作功能和社會參與之成效探討 

邱恩琦、紀方祺 

C089 
社區照顧服務之英國社會處方模式 

黃菁萍、陳靖垟 

C090 
探討中高齡通訊軟體使用者之社會臨場感及社會參與之相關性 

江如心、賴仲亮、李雅珍 

C091 

中高齡居家服務員之生活壓力範疇探討 Life stressors of middle-aged 

home care workers. 

高邦程、魏嘉萱、吳姿儀、許恩承、郭昶志 

C092 

中高齡日常數位表現與個人認知儲備相關之初探 Association between 

daily digital performance and cognitive reserve：A preliminary study in the 

elderly. 

林芳妤、張江清、陳惠媚 

C093 
木製手拍鈴音樂團體活動對失智照顧服務之探討 

羅宥晴、鄭喬方、蔡妤蓁、邱韋慈、楊育昇 

C094 

社區長者健康促進方案成效之影響因子-文獻回顧 A review of factors 

associated with the effects of health promotion interventions for 

community-dwelling elderly. 

李昕怡、陳筱雯、毛慧芬 

C095 

影響社區樂齡長者行走敏捷度之因素探討 Exploration of factors 

affecting walking agility of community dwelling elderly. 

李秀文、羅世忠、鄧雅凌 

C096 

以人工智慧電腦視覺進行兒童握筆姿勢分類 Using computer vision of 

artificial intelligence to classify children pen-holding gesture. 

黃千瑀、游硯婷、林恭宏、陳官琳 

C097 

發展及驗證人工智慧輔助之持續性注意力測驗 Development and 

validation of an artificial intelligence-assisted sustained attention test. 

唐世芬、李沛綺、謝清麟 

C098 

運用人工智慧建立姿勢控制判別模型之研究 Research on establishment 

of postural control identification model by using Artificial Intelligence. 

李柏森、劉靖琁、陳聖雄、林淑芬 
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C099 

透過改良版的聊天機器人促進失智個案的互動 Facilitating the 

interaction of dementia cases through the improved Babo chatbot. 

張自強、蔡采璇、余仁芳、江玥儒、夏安婷、蘇瑩瑩 

C100 

手部反應性抓握力量調適評估：新型抓握裝置之信效度驗證

Assessment of reactive grip force adaptation: validity and reliability of the 

novel pinch apparatus. 

余潔甯、徐秀雲、郭立杰 

C101 

運用生物分解塑膠製作副木產品之研究 Study on the use of 

biodegradable plastic in plint products. 

施彥丞、林昕慈、陳玉蘭、黃于芳、劉若蘭、王柏堯 

C102 
運用設計思考原則之用品改良--RIP sander plus. 

王亮晴、楊俊傑、蔣孟軒、陳柏志 

C103 

職能治療師對遠距復能之意向與需求探討 Exploration of the intention 

and needs of occupational therapists for using telehealth to provide 

reablement service. 

姚宜均、魏琝潔、鄧雅凌 

C104 

遠距復能服務可行性與應用探討：焦點團體研究 Exploration of the 

feasibility and potential application of telehealth in reablement service: A 

focus group study. 

魏琝潔、姚宜均、鄧雅凌 

C105 

建立台北市學校系統職能治療服務項度評估架構之初探 A preliminary 

study on establishing the school-based occupational therapy services 

evaluation framework in Taipei City. 

張馨文、游荃安 

C106 

運用行銷 5P概念推廣復健商品之成效探討 Discussion on the effect of 

using the concept of marketing 5P to promote rehabilitation products. 

鄭長欣、黃文儀 

C107 

以學校系統職能治療服務項度架構初探學校系統職能治療服務現況-

以台北市為例 Exploration current situation of school-based occupational 

therapy service in Taipei City with the school-based occupational therapy 

services evaluation framework. 

游荃安、張馨文 

C108 
操作型技能直接觀察評量表於副木製作之應用 

陳秋文、李冠逸、陳彥華、許慧珊 

C109 

由 CBME反思職能治療實習學生訓練成效 Reflect UGY training 

programs in occupational therapy by CBME. 

李佳宜、廖研蒲、童曉蕙、劉上知、林妤嬛 
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C110 

探究美學融入輔具實作課程之策略與方法：德懷術研究 Investigating 

how to infuse aesthetics in the assistive device curriculum: A Delphi 

survey. 

洪佳慧、魏琝潔、許宜芳、莊懿、林芷瑩 

C111 

EPA於職能治療實習生的兒發評估教學之成效 The teaching 

effectiveness of Entrustable Professional Activities in pediatric 

developmental evaluation for occupational therapy students. 

林怡儒 

C112 

生理領域實習學生同理心之探究 Empathy of interns practicing in field 

of physical disabilities. 

歐育如、饒珮慈 

C113 
導入共融服務設計於職能治療專業教育：課程設計與初步測試 

馬慧英、謝筑恩 

C114 

多元模擬訓練教材用於兒童實習站之教學成效 Application of multiple 

simulation training materials after class teaching in occupational therapy 

interns. 

謝明潔、毛薰瑩 

C115 

跨領域團隊合作照護教育訓練_以翻轉教室進行實習生核心能力教學

Interprofessional education- core competencies education by Flipped 

classroom. 

吳金龍 

C116 

職能治療實習學生同理技巧 OSCE之發展 Development of an 

empathic-skills OSCE for occupational therapy interns. 

薛漪平、王怡晴、謝清麟 

C117 

發展職能治療師溝通技巧評估題庫 Development of an item bank for 

assessing communication skills of occupational therapists. 

薛漪平、王怡晴、黃小玲、謝清麟 

C118 

職能治療實習生溝通技巧訓練成效初探 A preliminary study on the 

effectiveness of communication skills training for occupational therapy 

interns. 

黃小玲、王怡晴、陳柔潔 

C119 
職能治療教學遊戲化以燒燙傷復健為例 

吳富晴 

C120 

應屆畢業生對於職能治療的學校教育及實習訓練的看法 Viewpoint 

from newly graduate for the school education and clinical fieldwork in 

occupational therapy. 

魏詩瑩、李冠逸 
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C120 

應屆畢業生對於職能治療的學校教育及實習訓練的看法 Viewpoint 

from newly graduate for the school education and clinical fieldwork in 

occupational therapy. 

魏詩瑩、李冠逸 

C121 

同理編碼系統於生理職能治療實習生之適用性與各同理情境信度驗證 

Determining the applicability and reliability of empathic communication 

coding system in occupational therapy interns practicing at the field of 

physical dysfunction. 

陳柔潔、蔡函恩、王怡晴、謝清麟 

C122 

探討敘事取向水川模式團體於藥物使用者之介入成效 Effectiveness of 

narrative-oriented Kawa Model groups in drug addicts. 

黃俞蓁、簡穎君、蕭涵憶 

C123 

運用人類職能模式介入思覺失調症患者之成效：個案報告 

The effect of Model of Human Occupation with Schizophrenia: A case 

report. 

楊捷閔、陳芝吟、鄭長欣 

C124 

以實證手法探討桌遊融入職能活動提升急性病房個案參與動機及社交

互動之介入成效 Evidence-based practice of using the board games in 

intervention program to improve the participation motivation and 

interpersonal interaction of people in acute psychiatric ward. 

連俐珺、王齡瑩 

C125 

中風患者維持健康生活型態之因子：文獻回顧 Factors contributed to 

healthy lifestyle maintenance among stroke patients: A literature review. 

王為恩、洪德熏 

C126 

精神職能治療應用共享決策：文獻回顧與治療師意見初探 The 

application of shared decision making of occupational therapy on mental 

illness：A review of literature and therapists opinions. 

邱星翰、陳冠臻、張雅淳、洪筠婷、林佳萱 

 


